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WO-ZA.0022.29.2017 

 

Protokół Nr 110/17 

Zarządu Powiatu Gostyńskiego 

z dnia 13 listopada 2017 r. 

 

Ad 1) 

Sto dziesiąte posiedzenie Zarządu Powiatu Gostyńskiego otworzył Starosta Robert Marcinkowski 

o godz. 13:00. 

 

Ad 2) 

Starosta Robert Marcinkowski stwierdził, że Zarząd jest władny podejmować uchwały, gdyż jest 

zachowane quorum.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Ad 3) 

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił proponowany porządek posiedzenia Zarządu. 

 

Sekretarz Leszek Maliński zaproponował dodanie do porządku obrad punktu: 

6 e) o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu przeprowadzenia oceny i kontroli 

zadań publicznych realizowanych przez organizacje pozarządowe, 

 

Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak zaproponowała dodanie do porządku obrad punktów: 

6 f) o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu 

Gostyńskiego w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2018-2028”, 

6 g) o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu 

Gostyńskiego w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2018 rok”. 

 

Zaproponowane zmiany przyjęto w wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 

Porządek posiedzenia przyjęto w wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 

Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad 4) 

Protokół Nr 109/17 z dnia 26 października 2017 r. został przyjęty w wyniku głosowania: 

3 głosy „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Ad 5 a) 

Wniosek Zarządu Ludowego Zespołu Sportowego „Wielkopolanka” Szelejewo w sprawie wsparcia 

finansowego organizacji jubileuszu 70-lecia powstania klubu przedstawił Starosta Robert 

Marcinkowski. (nr sprawy: BPR.0363.67.2017) 

 

Opinia Biura Promocji i Rozwoju Powiatu: 

„Zarząd Ludowego Zespołu Sportowego „Wielkopolanka” Szelejewo organizuje obchody 

Jubileuszu 70-lecia utworzenia sekcji piłki nożnej. W związku z obchodami tej rocznicy zwraca się 

z prośbą o wsparcie finansowe, które zostanie przeznaczone na pokrycie kosztów związanych 

z przygotowaniem uroczystości jubileuszowych. Biuro Promocji i Rozwoju Powiatu proponuje 

przeznaczyć na powyższy cel 500 zł brutto na pokrycie kosztów zakupu znaczków 

okolicznościowych.” 
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Zarząd w wyniku głosowania: 5 głosów „za” rozpatrzył wniosek pozytywnie. 

Odpowiedzi udzieli BPR 

 

Ad 5 b) 

Wniosek Dyrektora PCPR w Gostyniu w sprawie przyznania nagród z okazji Dnia Pracownika 

Socjalnego dyrektorom jednostek przedstawił Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora. (nr sprawy: 

WO-ZA.0020.32.2017) 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie wnioskuje o przyznanie nagród dyrektorom za 

trud kierowania placówkami w trudnych warunkach ekonomicznych i utrzymywanie standardu 

usług oraz prowadzenie działalności na rzecz środowiska lokalnego. 

 

Zarząd rozpatrzył wniosek pozytywnie: 5 głosów „za”. 

Odpowiedzi udzieli WO-ZA. 

 

Ad 5 c) 

Wniosek w sprawie przyznania nagrody z okazji Dnia Pracownika Socjalnego dyrektorowi PCPR 

panu Mirosławowi Sobkowiakowi przedstawił Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora. (nr sprawy: 

WO-ZA.0020.32.2017) 

 

Zarząd rozpatrzył wniosek pozytywnie: 5 głosów „za”. 

Odpowiedzi udzieli WO-ZA. 

 

Ad 6 a) 

Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania realizacji inwestycji przedstawił Sekretarz Leszek 

Maliński. 

Uchwała dotyczy realizacji inwestycji pn. „Budowa drogi łączącej obwodnicę drogi wojewódzkiej nr 

434 ze skrzyżowaniem ulic Nad Kanią i Europejskiej w Gostyniu w ramach zadania Budowa 

obwodnicy Gostynia w ciągu drogi wojewódzkiej nr 434”. 

 

Uchwała Nr 110/730/17 w sprawie zaopiniowania realizacji inwestycji została podjęta 

w wyniku głosowania: 5 „za”. 

 

Ad 6 b) 

Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 

zatwierdzenia programu naprawczego Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej 

w Gostyniu przedstawił Etatowy Członek Zarządu. 

 

Dyrektor SPZOZ w Gostyniu na wezwanie Zarządu uzupełnił program naprawczy jednostki. 

Z uwagi na liczne poprawki sporządzono nową wersję dokumentu. Jak wynika z analizy 

opracowania, usunięto większość mankamentów wskazanych w pierwotnym programie. Członek 

Zarządu – pan Janusz Sikora – zaproponował, aby Zarząd omówił i zaopiniował program w wersji 

poprawionej. Dokument ten wraz z opinią zostanie przedstawiony Radzie Powiatu. Zarząd 

rekomenduje prowadzenie dalszych prac przez Radę nad zmodyfikowanym programem. Pozostali 

członkowie Zarządu zaakceptowali propozycję pana Sikory i przystąpili do omawiania programu.    

 

Na posiedzenie Zarządu przybyli Dyrektor SPZOZ Piotr Miadziołko i Główna Księgowa Dorota 

Chlebowska.  
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Dyrektor SPZOZ Piotr Miadziołko powiedział, że finansowanie szpitali w większości oparte jest 

na ryczałtowaniu, które uzależnione jest od wielu wskaźników. Biorąc pod uwagę, że ryczałtowanie 

zostało wprowadzone w czwartym kwartale, który jest bardzo trudny, szczególnie dla małych 

szpitali, będzie to miało wpływ na finansowanie na kolejne pół roku, gdzie są wskaźniki mówiące, 

że trzeba wykonać minimum 98% zawartego na IV kwartał kontraktu. W skład ryczałtowania 

wchodzą oddziały wewnętrzny, dziecięcy, ginekologiczny, anestezjologiczny, chirurgii dziecięcej 

oraz intensywnej terapii. W skład ryczałtowania wchodzą również poradnie specjalistyczne, które 

zostały do tego przypisane. Biorąc pod uwagę ryczałtowanie, zakup tego ryczałtowania został 

oparty na roku 2015, czyli tego, co szpital miał zakontraktowane i zrealizował w roku 2015. 

Ponieważ dyrektor był nieobecny, kiedy szpital dostał pierwsze propozycje ryczałtowania, zostały 

one zaakceptowane i podpisane bez żadnej formy negocjacji w NFZ. Plusem ryczałtowania jest 

możliwość ustalenia budżetu na poszczególne oddziały. Nie ma sztywno określonego budżetu 

przez NFZ na poszczególne oddziały. Znika tu pojęcie nadwykonań. Co prawda jest to sprawa 

kontrowersyjna bo pojawia się pytanie, co robić z pacjentami kosztochłonnymi, z pacjentami, 

którym nie można udzielić świadczenia a wiedząc że budżet jest ograniczony. Biorąc pod uwagę 

analizę finansową za rok 2016 i obecną analizę finansową odczuwają pewne wzrosty kosztów, 

związane chociażby z minimalnym wynagrodzeniem, za którym idzie również wzrost cen towarów 

i usług. Do tego dochodzi minimalne wynagrodzenie zgodnie z ustawą z 8 czerwca 2017 

o sposobie ustalania najniższego wynagrodzenia zasadniczego pracowników wykonujących 

zawody medyczne zatrudnionych w podmiotach leczniczych. Nie są to tylko zawody medyczne 

ponieważ ustawa mówi również o zawodach niemedycznych. Nie są to kwoty, na które SPZOZ 

dostaje odrębną pulę pieniędzy. Wszystkie koszty należy zapewnić w ramach posiadanych 

środków finansowych. Ponieważ program naprawczy ma zostać sporządzony z uwzględnieniem 

raportu, o którym mowa w art. 53a ust. 1 ustawy o działalności leczniczej, na okres nie dłuższy niż 

3 lata. W programie naprawczym omówione zostały koszty działalności szpitala, mowa również o 

ustawie z 8 czerwca 2017 mówiącej o analizach wskaźnikowych z roku 2016, opisano na jakie 

elementy należy zwracać uwagę aby zmniejszyć koszty działalności szpitala lub przynajmniej ich 

nie podwyższać. Ponadto jest tam zawarta prognoza na kolejne trzy lata obrotowe z projektem 

planu finansowego na lata 2018-2020. Ten projekt planu finansowego został sformułowany bez 

wiedzy o wielkości przychodów, jakie będą w przyszłym roku, jak również w roku 2019 i 2020. 

Operowali tutaj na podstawie pewnych wskaźników. Omówione jest to w załączonym do programu 

naprawczego komentarzu do planu finansowego.  

Główna Księgowa Dorota Chlebowska powiedziała, że program naprawczy obejmuje lata 2017-

2020. Na czwarty kwartał był zaproponowany kontrakt z NFZ-tem. Tam, gdzie nie ma kontraktu 

(np. odpłatność za pobyt w ZOL-u, odpłatne świadczenia oddziałów, najem, dzierżawy) punktem 

wyjścia było wykonanie tych elementów za pierwsze trzy kwartały 2017 roku. Przyjęto również 

założenie, że kontrakt z NFZ-tem będzie rósł corocznie o 2%. Wzrost wynagrodzeń dla 

pielęgniarek kończy się w roku 2018, czyli już z tego tytułu będzie jakiś wzrost kontraktu. Punktem 

wyjścia dla ustalenia kosztów przyjęto założenia, jakie znalazły się w projekcie planu finansowego 

na rok 2017 zwiększając tylko pozycję wynagrodzeń o wzrost wynagrodzeń dla pielęgniarek 

w 2018 i jak to się przekłada na rok 2019 i 2020.  

Starosta Robert Marcinkowski zapytał o projekt planu finansowego, w którym prognozują 

przychody na rok 2020 w kwocie ponad 35 mln. Poziom wydatków jest o ponad 2 mln większy. 

Luka pomiędzy jednym a drugim jest coraz większa, zamiast się zmniejszać. Wydatki nie 

rekompensują się z dochodami. W roku 2018 ta różnica wynosi ok. 800 tys. zł.  

Główna Księgowa Dorota Chlebowska powiedziała, że mimo tego, że przychody są niższe niż 

koszty w poszczególnych latach, efekt końcowy jest taki, że wynik finansowy się polepsza. W roku 

2018 strata to 778 zł, w 2019- 714 600 zł a w roku 2020 – niecałe 595 tys. zł.   

Starosta Robert Marcinkowski zapytał, jak to możliwe. 
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Główna Księgowa Chlebowska Dorota Chlebowska powiedziała, że Starosta patrzy na pozycję 

„wydatki ogółem” które obejmuję również spłatę kredytów i pożyczek, które nie są kosztem. Należy 

patrzeć na rubrykę „wydatki działalności bieżącej” ustalając wynik finansowy. Sama spłata 

kredytów i pożyczek, kwoty kapitału, nie powoduje kosztów, kosztem są tylko odsetki. Ponieważ 

założono taki poziom spłaty kapitału, może się wydawać, że ta różnica w kosztach jest dużo 

większa.  

Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora zaproponował, aby program naprawczy uzupełnić 

o plan finansowy na 2017 r. i jego realizację. 

Główna Księgowa Dorota Chlebowska powiedziała, że na moment składania programu 

naprawczego nie znają wyników odnośnie przychodów za czwarty kwartał, były to tylko prognozy.  

Dyrektor Piotr Miadziołko powiedział, że tak naprawdę prognozę znali już we wrześniu, 

natomiast końcową umowę z NFZ podpisali w październiku. Dodał, że prawie miesiąc czasu 

pracowali, podobnie jak inne szpitale, bez umowy z NFZ. Dyrektor zwrócił uwagę na komentarz do 

planu finansowego. Ponadto powiedział, że każdy szpital obraca się w innych strukturach. Szpital 

w Kościanie ma 10 poradni specjalistycznych, natomiast gostyński szpital składał dziesiątki 

wniosków do NFZ o otwarcie poradni, jednak zawsze były pisma odmowne. To też zawsze miało 

duży wpływ na wyniki finansowe. Są poradnie, które są bardzo dochodowe, są też mniej 

dochodowe, ale przepływ pacjentów powodował to, że większość świadczeń można było udzielić 

w trybie ambulatoryjnym. Ponadto porównał szpital do innych mających pełen zakres świadczeń, 

w tym ratownictwo medyczne, które jest bardzo dochodowym zakresem świadczeń. Przy 

3 karetkach, jakie miał gostyński szpital czysty zysk roczny wyniósłby ok. 600 tys. zł. Byłby to 

ogromny zastrzyk finansowy dla szpitala. Kolejna kwestia to termomodernizacja, która jest 

oczekiwania przez szpital. Ten budynek jest bardzo stary, więc ma nadzieję, że 

termomodernizacja spowoduje, że wydatki na  szpital będą dużo mniejsze niż obecnie. Następna 

sprawa to podwyżki dla pracowników. W tej chwili trudno znaleźć nowego pracownika, biorąc pod 

uwagę stawki płacowe w szpitalu. Dyrektor poruszył sprawę transportu sanitarnego. Są jednym ze 

szpitali, które nie świadczą tych usług. Ewenementem jest to, że od wielu lat usługi te świadczą 

dwie firmy zewnętrzne. Osoba będąca przedstawicielem jednej z firm jest przewodniczącym 

związku zawodowego w szpitalu. Dyrektor podkreślił, że z samego transportu medycznego wg 

umowy z NFZ szpital miałby ok 170 tys. zł zysku rocznie. Żadna z przychodni lekarza rodzinnego 

nie chce podpisać deklaracji, aby usługi te świadczył szpital, który jest do tego gotowy gdyż 

posiada dwie karetki. Szpital nie posiada takich oddziałów, które mogłyby generować dobre wyniki 

finansowe. Dodał, że w tym roku fundusz świadczeń socjalnych jest płacony na bieżąco, co też 

powoduje opóźnienia w spłatach. Szpital spłacił połowę funduszu socjalnego z ubiegłego roku, co 

stanowi kwotę ponad 180 tys. a do końca roku będzie to ponad 500 tys. zł. Dyrektor podkreślił też 

problem z pozyskaniem nowych lekarzy, którzy i tak mają bardzo wysokie wymagania finansowe.   

Starosta Robert Marcinkowski zauważył, że wynik finansowy jest ujemny, a dyrekcja szpitala 

proponuje sukcesywne zmniejszanie wskaźnika. Do roku 2020 byłby on na poziomie ok. 50% tego, 

co mamy obecnie. Starosta zapytał, jak wg tego programu naprawczego hipotetycznie będzie 

wyglądał poziom zobowiązań w roku 2020.  

Dyrektor Piotr Miadziołko powiedział, że mówiąc o zobowiązania mówi się o zobowiązaniach 

długoterminowych i krótkoterminowych.  

Główna Księgowa Dorota Chlebowska powiedziała, że w projekcie planu na trzy lata przyjęła 

założenie, że szpital nie będzie się dalej zadłużał, brał dalszych pożyczek i kredytów a w ciągu 

trzech lata spłaci w całości dwie pożyczki, tj. 2,7 mln. Wówczas pozostanie do spłaty tylko 

pożyczka, która jest rozłożona na 10 lat.  

Starosta Robert Marcinkowski zapytał, jak będzie wyglądał stan zobowiązań długoterminowych 

i krótkoterminowych.  
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Główna Księgowa Dorota Chlebowska odpowiedziała, że zobowiązania długoterminowe na 

pewno się zmniejszą, podobnie jak krótkoterminowe w zakresie kredytów i pożyczek. 

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że tutaj powinny zostać ustalone przewidywane kwoty 

zmniejszenia zobowiązań.  

Członek Zarządu Damian Walczak powiedział, że w żaden sposób nie przekonuje go 

przedstawiony program naprawczy. Na prawie 30 stronach przedstawione są głównie dane 

sprawozdawcze i częściowo projekcyjne, co do których też mam wątpliwości, choćby w zakresie 

spójności danych w tabeli PROJEKT PLANU FINANSOWEGO NA LATA 2018 – 2020 i pozycji 

„Pozostałe przychody”, które uwzględniają, co wynika w przypisu pod tabelą, dotacje organu 

założycielskiego. Wątpliwości budzi również pozycja „Amortyzacja” i „Zużycie energii”, choć nie są 

to pozycje mające aż tak istotny wpływ na projekcje finansowe. Jednak przede wszystkim brakuje 

realnego pomysłu na poprawę sytuacji ekonomicznej. Zdaje sobie sprawę z czynników 

zewnętrznych, lecz nie zwalnia to autora programu do wskazania na konkretne działania wraz 

z zastosowaniem odpowiednich mierników i wskaźników wskazujących na poprawę. Uważa 

również, że w tym dokumencie powinna znaleźć się analiza, o której mówi jego autor w końcowej 

części opracowania „W celu ustalenia przyczyn ujemnego wyniku finansowego, należy 

przeanalizować rentowność wykonywanych świadczeń i usług, w każdym zakresie działalności, 

aby wskazać rzeczywiste zakresy nieefektywne, a docelowo – sposób poprawy takiego stanu 

rzeczy”. Uważa, że dokument ten nie powinien wskazywać na planowane działania w tym 

zakresie, lecz powinien już te skonkretyzowane i poparte stosownymi wyliczeniami dane zawierać. 

Dodał, że nie chodzi tu o działania radykalne związane z „nierentownymi” świadczeniami. Ale 

wiedzę taką, jako organ założycielski i opiniujący program naprawczy muszą posiadać. W związku 

z powyższym jest przeciwny pozytywnemu zaopiniowania projektu uchwały, a co za tym idzie 

programu naprawczego.   

Dyrektor SPZOZ Piotr Miadziołko wskazał na koszty działania oddziałów, które przedstawił 

w programie naprawczym, jak rodzaje hospitalizacji, koszty związane z utrzymaniem bloku 

operacyjnego.  

Członek Zarządu Damian Walczak zaproponował, aby dyrektor przedstawił zestawienie 

rentowności oddziałów w oparciu o rok 2016 lub 2017.  

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że wg niego najważniejsze jest przedstawienie, jak 

będzie wyglądać suma zobowiązań do roku 2020, ponieważ rozumie, że będzie ona maleć.  

Główna Księgowa SPZOZ Dorota Chlebowska powiedziała, że kwota zobowiązań wynikająca 

z pożyczek będzie maleć, natomiast nie wie, jak będzie wyglądać pozostała część. Nie wie np., 

jaki będzie poziom wynagrodzeń, związany z tym ZUS i podatek.   

Starosta Robert Marcinkowski zaproponował, aby przyjąć taki wskaźnik, jaki jest znany na 

chwilę obecną  plus wskaźnik inflacji. 

Radny Zenon Norman zapytał, ile oddziałów przynosi straty. 

Dyrektor Piotr Miadziołko odpowiedział, że zysk przynosi oddział pediatryczny i noworodkowy, 

natomiast największe straty generuje oddział anestezjologii i ginekologiczny. Były takie miesiące, 

gdzie przychody generował oddział wewnętrzny, chirurgiczny, natomiast w bilansie ogólnym one 

też mają stratę. Związane jest to z kwestią wyceny świadczeń oraz ilością pacjentów.  

 

W związku z docierającymi informacjami Zarząd Powiatu w wyniku głosowania: 5 głosów 

„za” postanowił zwrócić się do Dyrektora SPZOZ w Gostyniu o sprawdzenie, czy nie ma 

kolizji między prowadzeniem konkurencyjnej działalności w stosunku do szpitala 

a pełnieniem funkcji przewodniczącego związku zawodowego.  
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Zarząd Powiatu przystąpił do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem programu 

naprawczego. W wyniku głosowania: 0 głosów „za”, 2 głosy „przeciw” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się” Zarząd zaopiniował program naprawczy SPZOZ negatywnie.  

 

Zarząd podjął uchwałę Nr 110/731/17 w sprawie negatywnego zaopiniowania projektu 

uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zatwierdzenia programu naprawczego 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. 

 

Ad 6 c) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu użytkowego 

przedstawił Sekretarz Leszek Maliński. (nr sprawy: GN.NA.2501.40.2017) 

 

Opinia Wydziału Geodezji, Kartografii i Gospodarki Nieruchomościami: 

„Dyrektor DPS Rogowo zwróciła się z pismem o wyrażenie zgody na zawarcie umowy użyczenia 

lokalu użytkowego o pow. 26,70 m2 położonego w budynku DPS Rogowo z NZOZ „PRO BONO 

Usługi Pielęgniarskie”. Spółka ta w ramach kontraktu z NFZ realizuje świadczenia pielęgniarskie 

na rzecz mieszkanek Domu Pomocy Społecznej. Poprzednia umowa obowiązywała do dnia 30 

czerwca 2017 r. Z uwagi na nowe zasady rozliczania podatku VAT nie ma możliwości 

nieodpłatnego zawarcia umowy użyczenia.” 

 

Uchwała Nr 110/732/17 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu lokalu 

użytkowego została podjęta w wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 

 

Ad 6 d) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 

nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Opieki Zdrowotnej w Gostyniu 

przedstawił Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora. (nr sprawy: OS.8023.29.2017) 

 

Dyrektor SPZOZ Piotr Miadziołko przedstawiając zmiany poinformował, że wynikają one ze 

zmiany przepisów. Istotną zmianą w statucie jest zmiana nazwy „przedsiębiorstwa” na „zakłady 

lecznicze”, co zostało ujęte w § 1 ust. 3. Ponieważ do tej pory ustawodawca operował nazwą 

„przedsiębiorstwo”, w tej chwili są to „zakłady lecznicze”, które są wymienione we wcześniej 

wspomnianym paragrafie. Była to jedna z głównych zmian statutu. Dodał, że szpital został 

zobligowany do wprowadzenia tych zmian do końca roku. Zaraz po wejściu w życie nowelizacji 

ustawy, gdzie zmieniono nazewnictwo, taka zmiana pojawiła się również w rejestrze Wojewody. 

Poinformował, że pracując nad nowym statutem brali pod uwagę dyskusję i uwagi, które miały 

miejsce podczas sesji przyjmującej poprzedni statut. W statucie zmianie uległy zapisy dotyczące 

poradni specjalistycznych. W jednostce organizacyjnej: Zespół Ambulatoryjnych Świadczeń 

Zdrowotnych i działających w tej jednostce komórkach organizacyjnych zostały wykreślone dwie 

poradnie, które również nie są ujęte w rejestrze wojewody. Dodał, że w tej chwili projekt statutu 

odzwierciedla to, co jest w rejestrze Wojewody. Wykreślono poradnie ortopedyczną 

i diabetologiczną. Powiedział, że szpital swego czasu bardzo mocno walczył o rynek poradni 

specjalistycznych, niestety jednak konkurencja na rynku gostyńskim w tej dziedzinie jest bardzo 

duża. Ma to wpływ na ryczałt szpitalny. W przypadku wykonywanych świadczeń ambulatoryjnych 

mało by to niewątpliwie znaczący wpływ na wskaźnik przyznania środków finansowych na 

następne okresy rozliczeniowe. Wiedzą, że umowy na poradnie specjalistyczne w całej 

Wielkopolsce są zawarte na okres do końca czerwca 2018 r. Prawdopodobnie po tym okresie 

nastąpi aneksowanie umów lub postępowanie konkursowe. Jeżeli byłoby to postępowanie 

konkursowe to bardzo słuszne byłoby staranie się gostyńskiego szpitalu przede wszystkim 
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poradnię chirurgiczną oraz poradnię chirurgii dziecięcej. Są to tzw. poradnie przyoddziałowe, co 

oznacza ciągłość wykonywania świadczeń pacjentom. Ponadto zwrócił uwagę, że w jednostce 

„Dział pomocy doraźnej” nie ma już dyspozytorni medycznej oraz ambulatorium ogólnego. 

Dyspozytornia obecnie znajduje się w Lesznie i obsługuje cały rejon.  

Członek Zarządu Zenon Norman zapytał o plany co do otwarcia nowych poradni. 

Dyrektor SPZOZ Piotr Miadziołko odpowiedział, że plany dotyczą poradni chirurgicznej, chirurgii 

dziecięcej i ewentualnie onkologicznej.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił uwagę, że nurtuje go sprawa formalna. W nazwie 

jednostki jest słowo „zespół” a według jego wiedzy, we wszystkich aktach prawnych jest „zakład”. 

Zapytał, czy nie byłaby teraz okazja, aby to zmienić. Ponadto okoliczne szpitale również mają 

w nazwie słowo  „zakład”. Zapytał o możliwość dokonania takiej zmiany. 

Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora zwrócił uwagę, że słowo „zakład” jest szerszym 

pojęciem niż „zespół”. Powiedział, że jednak w wielu szpitalach jest w nazwie słowo „zespół”.  

Dyrektor SPZOZ Piotr Miadziołko powiedział, że biorąc po uwagę to, co mówi Przewodniczący, 

SPZOZ w większości jest jako samodzielny publiczny zakład opieki zdrowotnej. W naszym 

przepadku jest to zespół opieki zdrowotnej. Powiedział, że nazwa ta nie budzi zastrzeżeń 

ustawodawców, NFZ i nie uniemożliwiało startu w konkursach. Uznał jednak uwagę za słuszną 

dodając, że należałoby to odpowiednio uzasadnić i poświęcić trochę czasu na zmiany.  

Starosta Robert Marcinkowski zaproponował, aby Przewodniczący Rady Społecznej zajął się 

tym tematem. 

 

Uchwała Nr 110/733/17 w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego 

w sprawie nadania statutu Samodzielnemu Publicznemu Zespołowi Opieki Zdrowotnej 

w Gostyniu została podjęta w wyniku głosowania: 5 głosów „za” 

 

Ad 6 e) 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu szczegółowych zasad i trybu przeprowadzania oceny 

i kontroli zadań publicznych przez organizacje pozarządowe przedstawił Sekretarz Leszek 

Maliński. (nr sprawy: BPR.524.57.2017) 

Sekretarz Leszek Maliński zaproponował zmianę zapisów tytułu uchwały oraz § 1 ust. 1 tak, aby 

były one zgodne z nazwą regulaminu, który stanowi załącznik do uchwały.  

 

Uchwała Nr 110/734/17 w sprawie przyjęcia regulaminu przeprowadzenia oceny i kontroli 

zadań publicznych realizowanych przez organizacje pozarządowe została podjęta w wyniku 

głosowania: 5 głosów „za”. 

 

Ad 6 f) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2018-2028 

przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. 

 

Uchwała Nr 110/735/17 w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 

2018-2028 została podjęta w wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 

 

Ad 6 g) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu na 2018 rok została podjęta w wyniku głosowania: 5 głosów „za”. 
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Uchwała Nr 110/736/17 w sprawie przyjęcia projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego 

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2018 rok została podjęta w wyniku głosowania: 

5 głosów „za”.  

 

Ad 7 a) 

Zarząd zapoznał się z odpowiedzią Dyrektora SPZOZ na pytanie dotyczące odpłatności za 

korzystanie z TV na oddziałach szpitala w Gostyniu, 

Dyrektor poinformował, że na oddziale dziecięcym niepobierana jest odpłatność za korzystanie 

z TV. Na pozostałych oddziałach: chirurgicznym, wewnętrznym i ginekologiczno-położniczym TV 

system – wrzutowy znajduje się na każdej sali chorych.  

Dyrektor SPZOZ powiedział, że system wrzutowy działa już kilka lat. Nie potrafi też odpowiedzieć, 

z czego wynika rozbieżność w odpłatnościach. Powtórzył również swoją opinię, która była 

przedstawiona na poprzednim posiedzeniu Zarządu, że lekarze zalecają ograniczanie korzystania 

z TV przez dzieci zachęcając je do czytania książek i grania w planszówki.  

 

Zarząd w wyniku głosowania postanowił zobowiązać dyrektora SPZOZ w Gostyniu do 

wyjaśnienia różnic w zasadach korzystania z TV na obu oddziałach dziecięcych. 

Odpowiedź dla wnioskodawcy oraz pismo do dyrektora SPZOZ przygotuje WO-ZA. 

 

Ad 7 b) 

Zarząd zapoznał się z informacją SPZOZ w sprawie sytuacji finansowej szpitala za okres od 

1 stycznia do 30 września 2017 r. (nr sprawy: OS.8023.31.2017) 

 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7 c) 

Zarząd zapoznał się z informacją Głównego specjalisty Pełnomocnika ds. współpracy 

z organizacjami pozarządowymi w sprawie przeprowadzonego głosowania projektów zgłoszonych 

w ramach realizacja zadania pn. Budżet Obywatelski Powiatu Gostyńskiego na rok 2018. 

(nr sprawy: BPR.033.6.2017) 

Mieszkańcy powiatu gostyńskiego w terminie od 3 do 23 października wybierali w drodze głosowania 

projekty zgłoszone w ramach realizacji zadania pn. Budżet Obywatelski Powiatu Gostyńskiego na rok 

2018. Prawo udziału w głosowaniu miał każdy mieszkaniec powiatu gostyńskiego, który ukończył 

16 rok życia. Obliczenia głosów dokonała komisja skrutacyjna powołana przez starostę Gostyńskiego 

w składzie: Leszek Maliński – Przewodniczący Komisji, Łukasz Burkiewicz – Zastępca 

Przewodniczącego Komisji, Maciej Kaźmierczak – Członek Komisji. W głosowaniu poprzez wrzucenie 

kart do urn oddano 6 662 głosy, w tym 6 520 głosów ważnych i 142 nieważne. W głosowaniu 

elektronicznym oddano łącznie 2 470 kart. Łącznie wszystkich kart ważnych (w głosowaniu poprzez 

urny i w głosowaniu elektronicznym) oddano 8 990.  

Lista projektów według oddanych głosów stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad 8) 

W punkcie „informacja członków Zarządu z podejmowanych działań między posiedzeniami 

Zarządu” głosu nie zabrano. 

 

Ad 9) 

W punkcie „Wolne głosy i wnioski”.  

Członek Zarządu Damian Walczak zaproponował, aby zgłosić Dyrektorowi SPZOZ w Gostyniu 

dwie uwagi związane z funkcjonowaniem szpitala. Pierwsza dotyczy jego wizyty  w szpitalu 
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w porze nocnej. Drzwi do szpitala są zamykane, co jest oczywiście konieczne, jednak w związku 

z tym proponuje, aby w sposób bardziej wyraźny wskazać na możliwość dostępu do szpitala w 

porze nocnej poprzez oznakowanie dzwonka lub stosowny komunikat dla pacjentów. Ponadto 

zwrócił uwagę, że na stronie internetowej szpitala są nieaktualne dane dotyczące kontaktu 

telefonicznego. 

Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora poinformował, że nawałnica, która nie tak dawno 

przeszła nad powiatem, spowodowała uszkodzenia onduliny pokrywającej dachy wielu domów. 

Właściciele tych nieruchomości dokonali jej wymiany, ale mają problem z jej odbiorem. 

Rozmawiając z mieszkańcem gminy Borek Wlkp. usłyszał, że przedstawiciel gminy kazał 

zniszczoną ondulinę pociąć na mniejsze części i zapakować w worki, co w przypadku zdjęcia tych 

płyt z całego domu, daje rozwiązanie doraźne, a wynajem kontenera jest, dla pojedynczych 

odbiorców, zadaniem zbyt kosztownym. Powiedział, że zwraca na to uwagę, gdyż widzi potrzebę 

wypracowania takiego schematu działania, który rozwiązywałby tego typu problemy po takich 

nawałnicach, jakie nawiedziły nasz powiat w ostatnich miesiącach.  

Ponadto przy wielu domach znajduje się skruszały azbest, który jest niebezpieczny dla zdrowia. 

Zaproponował, aby Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa zajął się tą sprawą.  

Zarząd zobowiązał Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa, aby skonsultował 

z gminami, czy na ich terenach składowany jest azbest przeznaczony do usunięcia. 

 

 

Ad 10) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Starosta Robert Marcinkowski zamknął 110 posiedzenie Za-

rządu Powiatu. 

 

    Starosta Gostyński 

/-/ Robert Marcinkowski 

Członkowie Zarządu: 

1. Czesław Kołak  

2. Zenon Norman 

3. Janusz Sikora  

4. Damian Walczak 

 

 

Protokołowała: Elżbieta Mikstacka 

 

 


